
 

 

 

Medlem af Folketinget Kirsten Normann Andersen (SF) har den 1. september 2017 

stillet følgende spørgsmål nr. S 1461 til sundhedsministeren, som hermed besvares. 

 

Spørgsmål S 1461: 

”Hvad er ministerens holdning til, at Medicinrådet angiveligt ikke kan behandle en an-

søgning vedrørende ribociclib, fordi man ikke kan finde habile/villige fagudvalgsmed-

lemmer, og hvad vil ministeren gøre for hurtigt at sikre, at Medicinrådet har en habil 

ledelse, så det kan træffe afgørelser, så sygehuse og patienter får den rigtige medicin 

med så få unødige omkostninger som muligt?” 

 

Svar: 

Det er i alles interesse, at Medicinrådet kommer godt og hurtigt i gang med deres ar-

bejde. Derfor finder jeg det også bekymrende, at der har været uro om Medicinrådet 

og udfordringer med at rekruttere habile fagudvalgsmedlemmer – tilsyneladende på 

grund af de krav, som regionerne har fastsat for medlemmerne.  

 

Jeg vil derfor tage sagen op med Danske Regioner for at høre, hvordan regionerne vil 

løse udfordringerne. For det var en vigtig præmis for netop etablering af Medicinrå-

det, at danske patienter fortsat hurtigt skal have gavn af behandlingsmæssige frem-

skridt. 
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